
   مديران حزبي دولت مي توانند در انتخابات بي طرف باشند؟
كيهان در ستون اخبار ويژه ديروز خود با موضوع 
»مديران حزبي دولت در انتخابات چقدر بي طرف 
مي مانند؟« ب��ه انتقاد از رويك��رد حزبي برخي از 
مسئولان دولتي در انتخابات آتي پرداخته و نوشت: در حالي كه تنها دو ماه 
به انتخابات مجلس باقي مانده و فضاي سياسي كشور و موضع گيري ها و 
آرايش سياسي كشور، همه متأثر از انتخابات مجلس است، به نظر مي رسد 
دولت در حال كامل كردن روند حركت خود براي تأثيرگذاري در انتخابات 
است. دولت به طور شائبه برانگيزي - بي توجه به مسائل كلان اقتصادي و 
سياسي كش��ور كه حل آنها عزم دولت را مي طلبد - در حال دامن زدن به 
حواشي پيرامون انتخابات مجلس است تا بيش از گذشته گمانه زني ها را در 
خصوص احتمال دخالت دولت در انتخابات مجلس تقويت نمايد. ش��ايد 
اولين استارت صحبت هاي انتخاباتي بدنه دولت را بتوان سخنان علي يونسي 
دستيار رئيس جمهور دانست. دستيار ويژه رئيس جمهور در امور اقليت ها و 
اقوام - كه سابقه بيان اظهارات هزينه س��از را نيز در پرونده خود دارد - در 
حالي كه بيش از يك س��ال به انتخابات مجلس باقي مانده بود، نتوانست 
اشتياق دولت براي تسخير مجلس را پنهان كند و طي اظهاراتي پرحاشيه 
در جمع اصلاح طلب ها با ارائه دس��تورالعمل هايي براي بقاي سياسي اين 
جمع، اين گونه از تسخير مجلس گفت: »مهم ترين برنامه اي كه اكنون بايد 
آن را پي بگيريم، انتخابات مجلس شوراي اسلامي است كه بايد همان گونه 
كه در انتخابات رياست جمهوري با شعار اعتدال مردم به پاي صندوق هاي 

رأي آمدند، در انتخابات مجلس نيز چنين اتفاقي بيفتد.«
اما صريح ترين و شائبه برانگيزترين اظهارنظر و رفتار سياسي ميان بدنه دولت 
را مي توان رفتار عجيب و دور از آداب سياسي جهانگيري دانست. در حالي 
كه حدود هفت ماه به انتخابات مجلس باقي مانده بود، جهانگيري در جلسه 
شوراي مركزي حزب كارگزاران، اظهارات پرحاشيه اي در خصوص انتخابات 
بيان نمود كه به باور بس��ياري مي توان آن را به قصد دولت براي دخالت در 
انتخابات مجلس تفسير كرد. جهانگيري روز 29 فروردين بي توجه به مقام و 
جايگاه حقوقي خود - به عنوان معاون اول رئيس جمهور - جلسه اي انتخاباتي 
با شوراي مركزي حزب كارگزاران برگزار كرد و از دغدغه هاي انتخاباتي اين 

حزب و دولت پرده برداشت. 
    

   جنبش 9 دي
روزنامه وطن امروز هم در يادداشت ديروز خود به 
س��الروز حماس��ه 9 دي پرداخته و از هزينه ها و 
رفتارهاي راديكال جريان تجديدنظرطلب سخن 
به ميان آورده و نوشت: جنبش 9 دي همان جنبش انقلاب اسلامي است كه به 
دليل پويايي اين انقلاب هنوز در حيات سياسي جامعه ايران استمرار دارد چون 
پس از انقلاب و با تشكيل جمهوري اسلامي، انقلاب اسلامي همچنان با علل و 
انگيزه هاي مختلف ادامه يافت و به تعبير دكتر شريعتي جنبش )موومنت( به 
نهاد )اينستيتو( تبديل نشد، لذا اين جنبش نيز ادامه يافت كه جنبش 9 دي 
جلوه نوين همان جنبش قديم است، يعني جنبشي قديمي كه در نيمه هاي راه 
خود قرار دارد؛ جنبشي كه با استقرار جمهوري اسلامي نيمي از مسير خود را 
پيمود و برخي اهداف خود را به دست آورد، به همين دليل است كه اين جنبش 
هم خاصيت حفاظتي - حراستي دارد يعني از يافته ها و دستاوردهايش حراست 
مي كند، هم خاصيت اصلاحي دارد به اين معنا كه هر جا مسير را با اهداف اوليه 
مانند عدالت و آزادي ناسازگار ديد، در پي اصلاح برمي آيد و هم خاصيت انقلابي 
و فاتح طلبانه دارد تا اهداف بر زمين مانده خود را كه عموماً در حوزه بين الملل 
قرار دارد، عملي س��ازد. با توجه به مطلب بالا و نيز گستره وسيع تاريخي اين 
پديده بايد گفت، جنبش 9دي »جنبشي باز« با سه ويژگي اصلي حفاظتي، 
اصلاح گرانه و انقلابي است. برخلاف جنبش هاي مقطعي و بسته، جنبش هاي 
باز ممكن است در چهار ركن جنبش ها كه عبارتند از: »ايدئولوژي«، »رهبري«، 
»سازماندهي« و »رسانه« در ادوار تاريخي مختلف دچار تغييراتي شوند اما با 
اين تغييرات كه لازمه به روزرساني جنبش هاست، اصالت »جنبش هاي باز« از 

بين نمي رود و آنها با اين تغييرات همچنان پويا مي مانند.

جانشين فرمانده كل س�پاه با بيان اينكه توسعه قدرت دفاعي 
و موشكي را بر اس�اس پاراگراف هاي انشا ش�ده قدرت ها قرار 
نمي دهيم، تأكيد كرد: توس�عه قدرت دفاعي س�پاه تصميمي 
مستقل و ملي اس�ت و ربطي به قطعنامه هاي صادر شده ندارد. 
به گزارش فارس، سردار حسين سلامي جانشين فرمانده كل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامي در خصوص ورود سپاه به حوزه هاي جديد 
در مبارزه با دشمن مي گويد: حوزه هاي رس��الت و مأموريت سپاه 
براي دفاع از انقلاب اس��لامي فراتر از دفاع نظامي است و ما انقلاب 
اسلامي را در جبهه و پهنه اي بسيار گسترده هم در جغرافيا و هم در 

نوع جنگ مي بينيم. 
وي تأكيد كرد: ما بايد بتوانيم نبردها را در جغرافيا، مسافت و اعماق 
طولاني مديريت كنيم، يعني بايد در اتفاقات، تحولات و بحران هايي 
كه به عنوان مثال در شرق مديترانه وجود دارد، ايفاي نقش كنيم و 

اين نيازمند قدرت بازيگري است. 
جانشين فرمانده كل سپاه گفت: اگر نتوانيم حوادث را در دوردست 
كنترل كنيم، در مسافت هاي نزديك نيز گرفتار خواهيم بود و همه 
اين موارد باعث مي شود پنجره هاي س��پاه به دانش هاي نوين باز و 
زواياي نگاه سپاه به صحنه هاي جديد كاملًا عريض و گسترده شود. 
وي ادامه داد: در دنياي امروز اگر در رقابت قدرت موفق نباشيم، با 

مشكل مواجه خواهيم شد، لذا سپاه مجبور است مدام به نوسازي 
قدرت و توس��عه دانش در حد دس��تيابي به لبه ها و خطوط مقدم 
دانش هاي نوين عمل كند. سپاه با تركيب تجربه و انديشه هاي مقام 
معظم رهبري و دانش هاي نوين جهان بايد انديشه برترسازي را براي 

انجام مأموريت هاي خود ايجاد كند. 
   سپاه در نبردهاي سايبري »آفندي« عمل خواهد كرد

جانشين فرمانده كل س��پاه در ادامه اين گفت وگو با اشاره به نحوه 
عملكرد سپاه در نبرد سايبري گفت: دانش سايبري دانشي نيست 
كه پدافند آن از آفند قابل تفكيك باشد، يعني براي اينكه بتوانيم به 
خوبي پدافند كنيم بايد به دانش آفندي مجهز باشيم. سلامي گفت: 
عمليات سايبري بيش از آنكه فناورانه باشد به هوشمندي،  زيركي 
و ابتكار عمل انسان متكي است، لذا وقتي ما زيرساخت هاي انساني 
و فناورانه اين جنگ را طراحي و ايجاد مي كنيم، به طور طبيعي به 
هر دو دانش آفندي )هجومي( و پدافندي دست پيدا كرده ايم. وي 
با بيان اينكه عمليات رواني جزء پيوسته اي از جنگ نظامي است، 
گفت: سپاه در زمينه عمليات رواني وسيع و گسترده هم تجربيات 
گرانقدري دارد و هم موفقيت هاي بزرگي به دست آورده و به دانش و 
بينش اين حوزه دست يافته است. جانشين فرمانده كل سپاه تأكيد 
كرد: سپاه در عين حال كه بر اصول و قواعد اخلاقي خود پايبند است، 

عمليات هاي رواني را در هر سطحي كه اقتضا مي كند هم به شكل 
عمليات به روز لحظه اي، كوتاه مدت و موردي و هم عمليات رواني 
راهبردي انجام مي دهد. سپاه در مقابله با تهاجم سنگين عمليات 

رواني دشمن داراي موفقيت هاي بزرگي است. 
   نيروهاي سپاه در سوريه كم نشده است

سلامي همچنين در بخش ديگري از س��خنان خود در خصوص 
ادعاي برخي رس��انه هاي غربي مبني بر كاهش حضور نيروهاي 
س��پاه در محور مقاومت و س��وريه گفت: كم و زياد شدن نيرو در 
هر صحنه اي يك امر طبيعي اس��ت ولي راهبرد ما در اين زمينه و 

نقش هاي ما در ميدان و عرصه سياست به هيچ عنوان كاهش پيدا 
نكرده و همچنان بر خطوط، اصول، اهداف و استراتژي هاي گذشته 
خودمان متكي و مستحكم هستيم و نقش هاي خودمان را متناسب 
با نيازهاي صحنه ايفا مي كنيم. وي تأكيد كرد: اينكه تعداد حضور 
مشاوران سپاه در سوريه كم يا زياد مي شود، موضوع لحظه اي است 
و ربطي به راهبردهاي دفاعي ندارد، ضمن اينكه كاهشي هم در اين 

خصوص وجود ندارد. 
   قدرت موشكي را بر اساس پاراگراف قطعنامه ها 

تنظيم نمي كنيم
جانشين فرمانده كل سپاه در بخش ديگري از گفت وگو با فارس با 
اش��اره به موضوع محدود كردن توان موشكي ايران در توافقنامه ها 
و قطعنامه ها گفت: س��پاه توس��عه قدرت دفاعي خود را بر اساس 
پاراگراف ه��اي موجود روي كاغذهايي كه توس��ط قدرت ها انش��ا 
مي ش��ود، قرار نمي دهد. توس��عه قدرت دفاعي و بازدارنده سپاه بر 
اساس نيازهاي دفاعي ماست و اين يك تصميم مستقل و كاملًا ملي 
است و هيچ ربطي به قطعنامه هاي صادر شده ندارد. سلامي تأكيد 
كرد: وظيفه ما توليد قدرت است و در اين زمينه هرگز قطعنامه ها را 
مطالعه نمي كنيم و هيچ وقت هم قرار نيست چند پاراگراف، حركت 

پرشتاب ما را براي توليد و قدرت دفاعي مان محدود كند.
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معاونسياسياستاندارتهران
اظهارات ساختارشكنانه معاون سياسي استاندار تهران وزير كشور 

را به مجلس كشاند. 
حس��ين طلا در گفت وگو با مهر از س��ؤال ۱۸ نماينده تهران از وزير كش��ور در 
خصوص اظهارات عجيب و ساختارشكنانه معاون سياسي استاندار تهران خبر 
داد. دبير مجمع نمايندگان تهران گفت: اخيراً در جلسه شوراي اداري شهرستان 
ري كه جهت بررسي سفر رئيس جمهور به اين شهرستان تشكيل شده بود، آقاي 
چاوشي معاون سياسي استاندار اظهاراتي داشت كه اين سخنان وحدت شكن و 
ساختارشكنانه بوده و برخلاف مصالح نظام ايراد ش��ده است. طلا تصريح كرد: 
اين گونه اظهارات معمولاً از سوي جريانات مسئله دار مطرح مي شود و در آستانه 
انتخابات انتس��اب چنين اظهاراتي از سوي مس��ئولان وزارتخانه اي كه وظيفه 
اصلي شان برگزاري انتخابات است، موجب از بين رفتن وحدت خواهد شد. وي 
تأكيد كرد: اين گونه اظهارات مورد قبول جامعه ولايي و متدين نيست. دبير مجمع 
نمايندگان تهران از سؤال ۱۸ نماينده تهران از وزير كشور در خصوص اظهارات 
ساختارشكنانه معاون سياسي استاندار تهران خبر داد. گفتني است رئيس ستاد 
انتخابات تهران در اين سخنراني گفته بود: امام جمعه ها تاج سر ما هستند ولي چه 
مسئوليت قانوني دارند؟ وظيفه شان تذكر و نصيحت ماست. امام جمعه اگر حرفي 

مي زند بايد نظرات مردم را بيان كند نه ديدگاه شخصي خود را. 
------------------------------------------------------

دريادار فدوي در ديدار هيئت نظامي عمان:
حضورامريكاييهادرمنطقه

ناامنيرازيادميكند
فرمانده نيروي دريايي س�پاه با تأكيد بر اينكه حضور امريكا يي ها در 
منطقه ناامني را زياد مي كند، تأكيد كرد: ايران و كشورهاي حاشيه خليج 
فارس همواره قائل به برقراري روال نزديكي در روند امنيتي هستند. 
به گزارش مهر، هيئت نظامي عاليرتبه عمان كه به منظور شركت در دوازدهمين 
اجلاس كميته مشترك دوس��تي نظامي جمهوري اسلامي ايران و پادشاهي 
عمان به كشورمان سفر كرده است، در محل ستاد فرماندهي كل سپاه با دريادار 
پاسدار علي فدوي فرمانده نيروي دريايي سپاه ديدار كرد. دريادار فدوي در اين 
ديدار گفت: تنگه هرمز يكي از مناطق ژئوپلتيك جهان است كه ايران و عمان 
در دو سوي آن قرار دارند و اين مسئله ايجاب مي كند ما با هم نزديك باشيم و از 
هر فرصتي براي تجلي عملي اين نزديكي استفاده كنيم. وي با بيان اينكه حضور 
امريكايي ها در منطقه ناامني را زياد مي كن��د در حالي كه آنها مدعي برقراري 
امنيت هستند، اظهار داشت: اگر امريكايي ها به منطقه نمي آمدند و روند 6/5 
سال گذشته جنگ برقرار بود ناامني ها 9 برابر كمتر مي شد، در حالي كه حضور 
امريكايي ها موجب تش��ديد ناامني گرديد. در صورتي كه بتوانيم مكانيس��م 
مشخصي برقرار كنيم تا توانمندي هاي كشورهاي منطقه را به كار گرفته و ضرر 
و ميزان تأثير كشورهاي فرامنطقه اي مانند امريكا را در منطقه كم كنيم، امنيت 
منطقه و جهان بيشتر مي شود. همچنين در اين ديدار سرتيپ ستاد حمد بن 
راشد بن سعيد البلوشي رئيس كميته مشترك همكاري نظامي ايران و عمان و 
سرپرست هيئت بلند پايه نظامي عمان با تأكيد براينكه دو كشور ايران و عمان 
پيوستگي هاي گس��ترده اي دارند، گفت: اين روابط پويا بايد روز به روز رشد و 
پيشرفت داشته باشد و توسعه يابد. وي از تنگه هرمز به عنوان منطقه راهبردي 
و حياتي براي كشورهاي منطقه و جهان ياد كرد و اظهار داشت: در صورتي كه 
روابط دوستانه ايران و عمان در برقراري امنيت تنگه هرمز نبود، شاهد اين امنيت 
نبوديم. سرتيپ حمد البلوشي در ادامه تصريح كرد: روابط جمهوري اسلامي 
ايران با كشور عمان روابط تاريخي و مستحكمي است و دو كشور از پيشينه اي 

قوي برخوردارند و ما به اين روابط افتخار مي كنيم.

در هنگام�ه اي كه جان ك�ري با نامه ن�گاري توأم 
با وع�ده و وعيد تلاش ك�رد نقض برجام توس�ط 
دول�ت متبوعش را خالي از اش�كال عن�وان كند 
و جماعت�ي در داخل نام�ه وي را تضمي�ن كافي 
مي دانند، س�خنگوي وزارت ام�ور خارجه امريكا 
تأكيد كرد كه دولت اين كش�ور قانون محدوديت 
ورود مس�افران اي�ران را قطعاً اج�را خواهد كرد. 
در حالي سخنگوي دس��تگاه سياست خارجه امريكا 
به صراحت اجراي چنين قانوني را قطعي مي داند كه 
عده اي در داخل درصدد برآمده اند از يك سو القا كنند 
قانون فوق مغاير با برجام و نقض آن نيست و از سوي 
ديگر نامه ج��ان كري را تضمين كاف��ي براي اجراي 
تعهدات مندرج در برجام توسط دولت امريكا عنوان 
كنند، به طوري كه روزنامه هاي زنجيره اي طي دو روز 
گذشته در مطالب متعددي بر اين موضوع پافشاري 
كرده اند، به عنوان نمونه روزنامه آرمان رسانه نزديك 
به خانواده هاش��مي در مطلبي با عنوان: »تأييد جان 
كري تعهدآور است« مي نويس��د: طرف ايراني نبايد 
نگران آينده اجراي برجام باشد و قانون دولت امريكا 
خدش��ه اي در اصل اجراي تعهدات برج��ام به وجود 
نمي آورد و نامه جان كري از نگاه حقوقي تعهدآوري 

بوده و مي تواند تضميني محكم به شمار آيد. 
در نامه كري كه بيشتر شبيه به وعده سر خرمن است 
مي آيد:»اينجانب همچنين اطمينان دارم كه تغييرات 
جديد براي كسب رواديد كه در كنگره تصويب شده 
است و دولت اختيار توقف اجراي آن را دارد، به هيچ 
وجه مانع ما نمي شود كه تعهدات خود را طبق برجام 
اجرا كنيم و ما اين تغييرات را به گونه اي اجرا مي كنيم 
كه هيچ مانعي براي منافع اقتصادي مش��روع ايران 
ايجاد نكند. بدين منظور ما بالقوه ابزارهاي متعددي 
را در اختيار داريم، شامل صدور ويزاهاي تجاري ۱۰ 
ساله چندبار ورود، برنامه هايي براي تسريع در صدور 
ويزاهاي تجاري و اختيار توقف اجراي قانون كه طبق 
اين مصوبه جديد به ما داده ش��ده اس��ت. خوشحال 
مي ش��وم كه در اين خصوص باز ه��م صحبت كنم و 

توضيحات بيشتري ارائه كنم.«
حال پ��س از  آنكه اين عده در داخ��ل به دنبال توجيه 
و تفس��ير غي��ر واقع��ی قانون جدي��د امري��كا و نامه 
جان كري بودند، جان كربي آب پاكي روي دست تيم 
مذاكره كننده و جماعت توجيه كننده ريخت و در پاسخ 
به سؤال يكي از خبرنگاران كه از وي پرسيد: »آيا شما 
هم نگرانيد كه با اين قانون، برجام نقض شده باشد؟« 
پاس��خي طولاني داد و گفت: »نه، برجام به هيچ وجه 
نقض نشده، اين قانون جديد )محدوديت صدور ويزا 
براي مسافران ايران( را هم البته اجرا خواهيم كرد ولي 
اين منافاتي با حقوق تجاري مشروع ايرانيان ندارد.« 
سخنگوي وزارت امور خارجه امريكا با تأكيد بر عبارت 
مبهم »حقوق مشروع ايرانيان« بيان مي كند: »... اين 
قانون منافاتي با برجام ندارد، البته برجام هم هنگامي 
اجرايي مي ش��ود كه ايران تعهدات خود را انجام داده 
باشد.« جان كربي در پاسخ به س��ؤال خبرنگاري كه 
نحوه اجراي اين قانون و مصون ماندن حقوق مشروع 
ايرانيان از گزند برايش سؤال شده بود، گفت: »در اين 
قانون ب��ه ويزاهاي B۱ و B2 يعن��ي ويزاهاي تجاري 
اشاره اي نشده است و ما همانطور كه وزير كري گفته، 

ابزارهايي براي مداخله داريم.«

وي همچنين ادامه مي دهد: »تعهد داريم كه نس��بت 
به امنيت ش��هروندان امريكايي نگران باشيم و قانون 
)محدوديت صدور ويزا( هم بايد اجرا شود، در عين حال 
از ايران هم انتظار داريم مانند ما نسبت به اجراي برجام 
پايبند بماند.« يكي از خبرنگاران از سخنگو پرسيد كه 
»ايران بر اساس چه مكانيسمي در فهرست اين چهار 
كشور جاي گرفت؟« سؤالي كه بسياري از ايرانيان كه 
ريشه اصلي صادرات تروريست و تخصيص دلار نفتي 
به افراط گراها را مي شناسند، برايشان ايجاد شده است. 
سخنگوي دو دستگاه ديپلماسي امريكا همچنين در اين 
سخنان دو بار دولت ايران را حامي تروريست ها عنوان 
مي كند. حال در شرايطي كه دولتمردان امريكايي اقدام 
به نقض برجام كرده اند، انتظار اين اس��ت كه دولت به 
جاي توجيه اقدامي و ذوق زدگي از نامه كري رو به سوي 

اقدامات مؤثر و همسو با منافع ملي بياورد. 
   آقايان به جاي »مقابله به مثل« 
توجيه گر قانون ضدايراني شده اند

س��ردار محمدرض��ا نقدي رئيس س��ازمان بس��يج 
مس��تضعفين ه��م در هماي��ش علم��ي »بررس��ي 

خس��ارت ها و پيامدهاي فتن��ه ۸۸« گفت:آقايان به 
جاي مقابله به مثل در مقابل قانون اخير امريكا عليه 
ايران، توجيه گر شده اند و مي گويند طرف نامه نوشته 
و قرار شده با هم كاري نداش��ته باشيم. عده اي كه به 
خاطر انقلاب به جايي رس��يده اند، ام��روز مي گويند 
انقلاب براي ماست و ما بايد در رأس باشيم، مردم حق 
انتخاب دارند به شرطي كه ما را انتخاب كنند، كساني 
كه با غارت بيت المال به جايي رسيده اند، تمام تلاش 
خود را مي كنند كه قدرت را از دست ندهند و به خاطر 
اينكه پايگاه مردمي ندارند، ب��ه قدرت خارجي تكيه 
مي كنند و مي گويند ما بايد رابطه مان را با امريكا بهتر 
كنيم، در فتنه ۸۸ اين دو طيف همديگر را پيدا كردند، 
امروز هم همين خط��ر وجود دارد. وي ب��ا طرح اين 
سؤال كه چگونه است سردمدار سازشگري با امريكا 
دم از راه ام��ام)ره( مي زند، اف��زود: خطر اصلي، خطر 
اشرافيت گرايي و چپاول بيت المال توسط عده اي است 

كه مي خواهند هميشه در قدرت باشند. 
   فاز جديدي از »تحريم ها« عليه ايران 

سيدحسين نقوي حس��يني عضو كميسيون امنيت 

ملي و سياست خارجي مجلس شوراي اسلامي هم در 
گفت وگو با تسنيم با اشاره به تصويب قانون محدوديت 
ويزاي��ي امريكا عليه اي��ران، اظهار داش��ت: تصويب 
اين قانون و امضاي آن توس��ط رئيس جمهور امريكا 
به نوعي فاز جديدي از تحريم ها عليه ايران است. عضو 
كميس��يون امنيت ملي و سياس��ت خارجي مجلس 
ش��وراي اس��لامي بار ديگر با تأكيد ب��ر اينكه وزارت 
خارجه بايد صريح و ش��فاف به ۱+5 و شوراي امنيت 
س��ازمان ملل اعلام كند كه تصوي��ب چنين طرحي 
برخلاف روح برجام اس��ت، هرگونه برخورد انفعالي 
را در اين زمينه محكوم و تصري��ح كرد: اينكه ما تنها 
بگوييم يك حركت را محك��وم مي كنيم و اين قانون 
خوبي نيست، برخورد انفعالي كرده ايم و اين برخلاف 
برجام است و بايد وزارت امور خارجه دراين باره موضع 

قاطع و صريحي بگيرد. 
   توجيه�ات ديپلمات ه�ا بدت�ر از مصوب�ه 

ضدايراني امريكاست
سهراب صلاحي رئيس سازمان بسيج اساتيد هم در 
همايش علمي »بررسي خسارت ها و پيامدهاي فتنه 

۸۸« اظهار داش��ت: امروز صنعت هسته اي، بالاترين 
دستاورد علمي ايران به شمار مي رود اما ۸۰ درصد اين 

صنعت به تعبير امريكايي ها زمينگير شده است. 
اين استاد دانش��گاه اضافه كرد: اين صنعت داده شد 
تا تحريم ها لغو ش��ود و چرخ اقتصاد مردم بچرخد اما 
مش��اهده مي كنيد هنوز كه تحريم ها برداشته نشده 
قانون جدي��د ضدايراني وضع مي كنند. ما مش��اهده 
مي كنيم هرچه رئيس جمهور ما در مقابل آنان كوتاه 
مي آيد، آنان جلوتر مي آيند. صلاحي با تأكيد براينكه 
شكست سياس��ت خارجي دولت كاملًا آشكار است، 
گفت: بدت��ر از كار امريكايي ها توجي��ه اقدامات اين 
كشور توسط ديپلمات های ارشد ماست. اوباما قانوني 
عليه ايران امضا كرده بعد آقايان مي گويند جان كري 
نامه نوشته و به ما قول داده. خوب است دولت شجاعانه 
شكست سياست خارجي خود را اعلام كند و به رويكرد 
مقاومت برگردد، البته هر كسي اهل مقاومت نيست. 

رئيس سازمان بسيج اساتيد در پايان با اشاره به نقض 
برجام توس��ط امريكا گفت: امروز كه امريكا برجام را 
نقض كرده است، مجلس ما چرا ساكت است. آقايان 

چقدر مي خواهند اقدامات امريكا را توجيه كنند. 
   يك قطعنامه ضدايراني ديگر در سناي امريكا 

به تصويب رسيد 
س��ناي امريكا روز جمعه و در گرماگرم تصويب و 
امضاي طرح مجلس نمايندگان درباره محدوديت 
معافيت ويزا براي اتباع 3۸ كشور كه به ايران سفر 
مي كنند، قطعنامه اي ضدايراني تصويب كرد. اين 
قطعنامه در محكومي��ت تحت تعقيب قرار گرفتن 
اعضاي فرقه بهائيت در ايران و به پيشنهاد سناتور 
جمهوريخواه، »مارك كرك« به تصويب رس��يد. 
قطعنامه سناي امريكا نظام ايران را به دليل آنچه 
»تحت تعقيب قراردادن بهائيان« خوانده اس��ت، 
محكوم كرده و از باراك اوباما و جان كري خواسته 
اس��ت مقدمات تحريم مقامات ايران��ي كه جامعه 
بهائيان را در ايران تحت پيگرد قرار مي دهند، فراهم 
كنند. در حالي كه همه توجهات به قانون بازنگري 
در معافيت ويزا بود، سناي امريكا قطعنامه سناتور 
جمهوريخواه را در محكوميت ايران تصويب كرد و از 
اوباما و جان كري خواست تعدادي ديگر از مقامات 
ايران را تحريم كنند. قطعنامه سنا دومين مصوبه 
ضدايراني قانونگ��ذاران امريكايي پس از آغاز روند 
اجرايي برجام است كه به بهانه تروريسم يا حقوق 
بشر، دولت امريكا را به تشديد تحريم ها عليه ايران 

فرامي خواند. 
   اقدامات مؤثر

به هر روي با توجه به تشديد اقدامات خصمانه دولت 
اي��الات متحده طي ماه ه��اي اخير و نق��ض برجام و 
تش��ديد تحريم ها بايد گفت افكار عمومي از دستگاه 
ديپلماسي انتظار دارند با اتخاذ مواضع محكم و قاطع 
پاس��خ درخوري به امريكايي ها داده و از سوي ديگر 
روند اجراي تعهدات توس��ط ايران را به حالت تعليق 
درآورند. البته نبايد در اين ميان از نقش مهم مجلس و 
شوراي عالي امنيت ملي هم غافل شد چراكه براساس 
قانون اين دو نهاد مهم مي توانند دولت را مكلف كنند 
تا در اجراي تعهدات زودهنگام نظير مبادله اورانيوم يا 
تخريب قلب رآكتور سنگين اراك تغيير رويكرد دهد تا 

طرف غربي اقدامات نامناسب را متوقف سازد.

آب پاکی کربی روی دست توجیه گران داخلی
ايالات متحده همچنان اصرار به اجرای قانون جديد و نقض برجام دارد سعید  همتی

   گزارش  یک

نماي   نزديك

محمدجواد كريمي قدوسي عضو كميسيون امنيت ملي و سياست خارجي مجلس 
شوراي اسلامي هم در گفت وگو با تسنيم، از نامه اي با امضاي 5۰نماينده مجلس 
در اعتراض به نقض برجام توسط امريكا و آژانس بين المللي انرژي اتمي خطاب 
به رئيس جمهور خبر داد و گفت: مجلس و اعضاي كميسيون امنيت ملي مجلس 
به طور جدي موارد نقض برجام از سوي امريكا و آژانس بين المللي انرژي اتمي را 
پيگيري مي كنند و خواهان برخورد قاطع دولت و دستگاه ديپلماسي كشور با اين 
بدعهدي ها هستند. وي به مفاد نامه 5۰ نماينده مجلس به رئيس جمهور اشاره 

و تصريح كرد: در اين نامه بر گزارش اخير آمانو مديركل آژانس بين المللي انرژي 
اتمي، قطعنامه شوراي حكام آژانس، مصوبه اخير پارلمان امريكا درباره محدوديت 
ويزا و نيز نامه جان كري وزير خارجه امريكا به ظريف تأكيد ش��ده و نمايندگان 
خواهان برخورد جدي دولت و دس��تگاه ديپلماسي در اين چهار حوزه هستند. 
نماينده مردم مشهد در مجلس در پايان خاطرنشان كرد: نامه 5۰ نماينده مجلس 
به رئيس جمهور در اعتراض به نقض برجام از س��وي امريكا و آژانس بين المللي 

انرژي اتمي به زودي تقديم هيئت  رئيسه مجلس مي شود.

نامه۵۰نمايندهبهروحانيدراعتراضبهنقضبرجامتوسطامريكاوآژانس

  کوتاه

حضورنمايندگانقاليباف،ولايتيولاريجانيدرشورايائتلاف
عض�و جامع�ه مدرس�ين ح�وزه علميه قم ب�ا بي�ان اينكه 
وح�دت اصولگراي�ان ب�ه مرحل�ه خوب�ي رس�يده و از 
طيف ه�اي مختلف�ي ك�ه س�بقه اصولگراي�ي دارن�د، 
در اي�ن جلس�ه ش�ركت كرده ان�د، گف�ت: بنا ش�ده آقاي 
لاريجاني نماين�ده خ�ود را به جلس�ات ائتلاف بفرس�تد. 
به گزارش فارس، حجت الاسلام والمسلمين محمدرضا آشتياني 
عراقي عضو جامعه مدرسين حوزه علميه قم و عضو شوراي ائتلاف 
اصولگرايان با اشاره به جلسه وحدت اين شورا با حضور آيت الله 
موحدي كرماني، وحدت اصولگرايان را بسيار خوب و رضايتبخش 
عنوان كرد و اظهار داشت: وحدت اصولگرايان به مرحله خوبي 

رسيده و از طيف هاي مختلف، در اين جلسه شركت كرده اند. 
آشتياني عراقي درباره حضور لاريجاني در اين نشست يادآور شد: 
آقاي لاريجاني در اين نشس��ت حضور نداشت اما به زودي آقاي 
حدادعادل به عنوان سخنگوي جلس��ه مسائل را مطرح خواهد 

كرد. عضو شوراي ائتلاف اصولگرايان تصريح كرد: از طرف آقاي 
ولايتي نماينده وي در جلسه حضور داش��ت و گفته شد كه به 
نمايندگي از قاليباف نيز كسي به جلس��ه ائتلاف آمده است، از 
اين رو فقط آقايان ولايتي و قاليباف نمايندگان خود را به جلسه 

ائتلاف فرستادند. 
وي با اشاره به اينكه اعضاي ائتلاف حدود ۱۸ نفر هستند، درباره 
حضور لاريجاني خاطرنش��ان كرد: خود ايش��ان بنا نبود حضور 
داشته باشد اما ظاهراً بناست ايشان نماينده خود را به جلسات 
ائتلاف بفرستد. عضو جامعه مدرس��ين حوزه علميه قم با بيان 
اينكه اميدواريم اصولگرايان در آينده قدم هاي خوبي را بردارند، 
درباره تعيين مصاديق و تهيه ليس��ت نهايي اصولگرايان تأكيد 
كرد: پس از اتمام ثبت نام ها به اين مسئله خواهيم پرداخت. وي 
درباره زمان بعدي جسله شوراي ائتلاف اصولگرايان گفت: قاعدتاً 

اين جلسات يك شنبه شب ها برگزار مي شود.

اجلاسجهانيوحدتاسلاميدرتهرانبرگزارميشود
بيس�ت و نهمين اجلاس جهاني وحدت اس�لامي با موضوع 
»بحران ه�اي كنون�ي جهان اس�لام« با حض�ور چهره هاي 
برجسته جهان اسلام هفته آينده در تهران برگزار مي شود. 
آيت الله »محس��ن اراكي« دبيركل مجمع جهاني تقريب مذاهب 
اسلامي ضمن بيان اين خبر گفت: براي بيست و نهمين كنفرانس 
وحدت اسلامي از بيش از 5۰۰ ش��خصيت برجسته جهان اسلام 
دعوت به عمل آمده اس��ت كه تاكنون 3۰۱ نفر از دعوت شدگان 
براي حضور در اي��ن كنفرانس اعلام آمادگ��ي كرده اند و از داخل 
كشور نيز حدود 3۰۰ شخصيت در كنفرانس وحدت حضور پيدا 
مي كنند. وي افزود: تاكنون 39 نفر از حوزه كش��ور هاي اروپايي و 
امريكايي، ۱6۰ نفر از حوزه آفريقا و كش��ور هاي عربي و 99 نفر از 
حوزه آسيا و اقيانوسيه براي حضور در بيست و نهمين كنفرانس 
وحدت اسلامي اعلام حضور كرده اند كه از اين تعداد حدود 6۰ نفر 
از شخصيت هاي برجسته نظير وزرا، رؤساي مجالس و مفتيان اعظم 

هستند و بقيه مهمانان نيز از علما، نخبگان، شخصيت هاي برجسته 
دانشگاهي و رؤساي دانشگاه ها هستند. 

وي تأكيد كرد: تلاش ما در كنفرانس وحدت اين است كه جهانيان 
را نسبت به خطر افراطي گري و جنگ هاي مذهبي در نقاط مختلف 
دنيا و خطر تداوم پراكندگي جهان اسلام آگاه كنيم و بر ضرورت 
ايجاد وحدت بيش��تر بين مسلمين و نزديك ش��دن انديشه ها و 
ديدگاه ها تأكيد داش��ته و از پيشنهادات ش��ركت كنندگان براي 
هرچه بهتر شدن اين اهداف استفاده كنيم. وي در ادامه با تأكيد 
بر اينكه امروز دشمنان اسلام عليه وحدت جهان اسلام وارد يك 
جنگ تمام عيار شده اند، اظهار داشت: ما اگر قبلًا دعوت به تقريب 
مي كرديم در شرايط صلح در عرصه تقريب به سر مي برديم اما امروز 

جهان اسلام در شرايط جنگ در عرصه تقريب به سر مي برد. 
 اراكی در پايان از سكوت سازمان هاي بين المللي مدعي حقوق بشر، 

در قبال حوادث نيجريه انتقاد كرد.


